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Algemene beschouwingen VVD  (Persversie) 
Kadernota 2018 – 2021 Olst - Wijhe 
 
 
 
 
 

Dit is de laatste kadernota van dit college van B&W en deze coalitie. De tijd gaat snel en deze coalitie, 
CDA, Gemeentebelangen en VVD, heeft koers weten te houden. Dit is niet altijd even makkelijk met de 
vele verschillende invalshoeken, niet alleen bij de geformuleerde uitgangspunten in het coalitieakkoord, 
maar ook bij onverwachte maatschappelijke ontwikkelingen. Dat is ook verantwoordelijkheid nemen. Of 
zoals de VVD altijd zegt: “Doen wat nodig is”. Vasthouden aan onze coalitie en ambities, koers houden op 
de ingezette lijnen en afmaken waar we aan begonnen zijn. Besturen is keuzes maken en besluiten nemen 
op basis van een zo groot mogelijk draagvlak, ondanks soms uiteenlopende wensen en belangen. 
 
De VVD staat voor deze aanpak en wil het college en de ambtelijke organisatie bedanken voor de 
uitvoering van het coalitieakkoord “Samen werken aan leefbare kernen” . De voorgestelde aanpak krijgt, in 
brede zin, dan ook onze steun. 
 
Er is veel gebeurd in deze raadsperiode. Zo constateert de VVD-fractie onder meer: 

 dat de afschaffing van de middeleeuwse en oneerlijke hondenbelasting in zijn algemeenheid positief is 
ontvangen en niet heeft geleid tot extra overlast; 

 dat vorm is gegeven aan de coalitie-afspraak om de lastendruk te beperken; 

 dat de openstelling van de winkels op zondag in Olst en Wijhe succesvol is; 

 dat participatie op velerlei manieren vorm is gegeven, zoals themabijeenkomsten, 
netwerkbijeenkomsten, Olst-Wijhe over de vloer, kernenbezoeken; 

 dat de opvang van vluchtelingen goed is verlopen, een voorbeeld van doen wat nodig is, met dank aan 
de vele vrijwilligers die zich belangeloos hebben ingezet; 

 dat in Olst door Plaatselijk Belang een ambitieus plan is gepresenteerd “Olst, mooier aan de IJssel” 
waarin op een creatieve manier ideeën zijn uitgewerkt hoe de IJssel en het dorp Olst dichter bij elkaar 
gebracht kunnen worden en de beleving van het dorp een nieuwe impuls zal krijgen, de 1

e
 fase van 

het plan zal binnenkort in uitvoering worden gebracht; 

 dat de angst van sommigen dat de decentralisatie binnen het sociaal domein op een ramp zou 
uitdraaien niet is uitgekomen maar dat nu geconstateerd kan worden dat de transitie van het sociaal 
domein boven verwachting goed is verlopen; 

 dat eindelijk begonnen is met de aanleg van een glasvezelnet in Salland Noord, zodat ook het 
buitengebied binnen afzienbare tijd kan beschikken over betrouwbaar snel internet; 

 dat de verzelfstandiging van onze sportaccommodaties, waaronder de Welters, succesvol is verlopen; 

 dat er een leefbaarheidsbudget is ingesteld ten behoeve van Plaatselijke Belangen en alle 
verenigingen om activiteiten en wensen mede mogelijk te maken. 

 
Deze constateringen stemt de VVD-fractie wederom positief.  
Bij de vorige Kadernota maakten wij ons nog zorgen over een meerjarenbegroting die toen een beeld liet 
zien dat niet in evenwicht was. Maar nu zijn de vooruitzichten voor Olst-Wijhe – mede door een 
verantwoord en gezond financieel beleid en positief uitgevallen bijdragen van het Rijk – ten goede 
gekeerd.  
 
Voor de nieuwe begroting 2018  houdt dit voor de VVD Olst-Wijhe in dat: 
 

 wij als gemeenteraad op zijn vroegst in het najaar 2018 keuzes moeten maken met betrekking tot het 
gewenste nieuw beleid zoals de verkeersituatie in Olst, de Structuurvisie, de Duurzaamheidsvisie 
(energie neutrale kernen), huisvesting onderwijs, besluiten met een grote impact voor vele jaren;  
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 nu de economie weer aantrekt extra personele inzet op het beleidsterrein economie mogelijk is; 

 wij oog blijven houden voor initiatieven uit de samenleving met behulp van aanjaag- en 
leefbaarheidsbudgetten; 

 de VVD van mening is dat met het oog op de verwachte budgettaire ruimte (zoals het overschot in 
2016 en het niet doorgaan van Cittaslow) voor het komende begrotingsjaar voor de OZB de nullijn 
wordt aangehouden.  

 
De VVD blijft zich de komende jaren sterk maken voor: veiligheid en leefbaarheid, een sterke economie, 
meer werkgelegenheid, goede bereikbaarheid en gezonde financiën. Kortom: een aantrekkelijke gemeente 
waarin het fijn wonen, werken en recreëren is voor op de eerste plaats onze burgers, maar ook voor 
mensen van buiten onze gemeente die hier graag willen komen wonen. 
 
De VVD heeft de kadernota vorig jaar afgesloten met een uitspraak uit de zeilsport: ”Als je de juiste hoek 
weet te vinden je met tegenwind sneller kunt varen dan met de wind méé”. Wij constateren aan de hand 
van de Kadernota 2018 – 2021 dat het college de juiste hoek heeft gevonden en in volle vaart afstevent op 
de verkiezingen van 2018. De VVD wenst het college en de ambtelijke organisatie goede vaart.  
 
 
Olst, 23 juni 2016 
Jaap Gerkes, namens de VVD-fractie 
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Kadernota 2018 – 2021 Olst – Wijhe 
 
Algemene beschouwingen VVD, 1

e
 termijn  

 
 
Doen wat nodig is 
 

Dit is de laatste kadernota van dit college van B&W en deze coalitie. De tijd gaat snel en deze coalitie, 
CDA, Gemeentebelangen en VVD, heeft koers weten te houden. Dit is niet altijd even makkelijk met de 
vele verschillende invalshoeken, niet alleen bij de geformuleerde uitgangspunten in het coalitieakkoord, 
maar ook bij onverwachte maatschappelijke ontwikkelingen. Dat is ook verantwoordelijkheid nemen. Of 
zoals de VVD altijd zegt: “Doen wat nodig is”. Vasthouden aan onze coalitie en ambities, koers houden op 
de ingezette lijnen en afmaken waar we aan begonnen zijn. Besturen is keuzes maken en besluiten nemen 
op basis van een zo groot mogelijk draagvlak, ondanks soms uiteenlopende wensen en belangen. 
 
De VVD staat voor deze aanpak en wil het college en de ambtelijke organisatie bedanken voor de 
uitvoering van het coalitieakkoord “Samen werken aan leefbare kernen” . De voorgestelde aanpak krijgt, in 
brede zin, dan ook onze steun. 
 
Er is veel gebeurd in deze raadsperiode. Zo constateert de VVD-fractie onder meer: 

 dat de afschaffing van de middeleeuwse en oneerlijke hondenbelasting in zijn algemeenheid positief is 
ontvangen en niet heeft geleid tot extra overlast; 

 dat vorm is gegeven aan de coalitie-afspraak om de lastendruk te beperken; 

 dat de openstelling van de winkels op zondag in Olst en Wijhe succesvol is; 

 dat participatie op velerlei manieren vorm is gegeven, zoals themabijeenkomsten, 
netwerkbijeenkomsten, Olst-Wijhe over de vloer, kernenbezoeken; 

 dat de opvang van vluchtelingen goed is verlopen, een voorbeeld van doen wat nodig is, met dank aan 
de vele vrijwilligers die zich belangeloos hebben ingezet; 

 dat in Olst door Plaatselijk Belang een ambitieus plan is gepresenteerd “Olst, mooier aan de IJssel” 
waarin op een creatieve manier ideeën zijn uitgewerkt hoe de IJssel en het dorp Olst dichter bij elkaar 
gebracht kunnen worden en de beleving van het dorp een nieuwe impuls zal krijgen, de 1

e
 fase van 

het plan zal binnenkort in uitvoering worden gebracht; 

 dat de angst van sommige partijen dat de decentralisatie binnen het sociaal domein op een ramp zou 
uitdraaien niet is uitgekomen maar dat nu geconstateerd kan worden dat de transitie van het sociaal 
domein boven verwachting goed is verlopen; 

 dat eindelijk begonnen is met de aanleg van een glasvezelnet in Salland Noord, zodat ook het 
buitengebied binnen afzienbare tijd kan beschikken over betrouwbaar snel internet; 

 dat de verzelfstandiging van onze sportaccommodaties, waaronder de Welters, succesvol is verlopen; 

 dat er een leefbaarheidsbudget is ingesteld ten behoeve van Plaatselijke Belangen en alle 
verenigingen om activiteiten en wensen mede mogelijk te maken. 

 
Deze constateringen stemt de VVD-fractie wederom positief.  
Bij de vorige Kadernota maakten wij ons nog zorgen over een meerjarenbegroting die toen een beeld liet 
zien die niet in evenwicht was. Maar nu zijn de vooruitzichten voor Olst-Wijhe – mede door een 
verantwoord en gezond financieel beleid en positief uitgevallen bijdragen van het Rijk – ten goede 
gekeerd.  
 
Een paar opmerkingen: 
 
Invoering omgevingswet 
De VVD is trots op de wijze waarop de decentralisatie van het sociale domein is verlopen. Nu komt de 
omgevingswet op ons af. Om succesvol te kunnen zijn met de uitvoering moeten we verder investeren in 
deze andere manier van werken en veel aparte verordeningen samenbrengen in één plan. De nieuwe, 
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liberaal getinte wet vraagt om een heel andere manier van werken en denken van overheden, burgers en 
bedrijven. Openheid, samenhang, samenwerken, flexibiliteit en innovatie staan hierbij voorop. Dat vraagt 
om capaciteit. En de VVD steunt dan ook het voorstel tot extra ambtelijke inzet. Alle ontwikkelingen starten 
tenslotte met een goed plan, waarin alle wensen en belangen met de gebruikers van een beoogd gebied 
zijn afgewogen. Daarvoor is nodig dat de relatie met gebruikers in het gebied wordt geïntensiveerd. Dit 
wordt een leerproces waarin burgers, bedrijven, maatschappelijke organisaties en de gemeente in een 
nieuwe verhouding tot elkaar staan. 
 
Economie  
De VVD ondersteunt de extra inzet op het gebied van Economie. Nu de economie weer aantrekt is het van 
belang om extra te investeren in bedrijfscontacten, zodat de voorraad bedrijfsterreinen weer in balans kan 
worden gebracht, activiteiten worden ontplooid om de kernwinkelgebieden vitaal te houden, de verbinding 
tussen het bedrijfsleven en de kansen voor mensen met een afstand tot de arbeidsmarkt wordt 
geïntensiveerd, de kansen van de vrijetijdseconomie worden opgepakt en vorm gegeven, alsmede de 
verbinding tussen het bedrijfsleven en de Regio Zwolle nog meer te benutten. 
 
Cittaslow 
De VVD is teleurgesteld dat een kleine meerderheid in de raad het grote belang van Cittaslow voor onze 
gemeente niet heeft onderkend. Het is ook teleurstellend voor de vele enthousiaste ondernemers en 
organisaties in Olst-Wijhe die het keurmerk ook van groot belang vonden voor Olst-Wijhe en haar 
gemeenschap. Als gemeente hadden wij ons hiermee kunnen profileren als woon, werk- en 
recreatiegemeente, samen met partners uit onze gemeente en te werken aan een bewuste omgang met 
landschap, erfgoed en eigen onderscheidende identiteit, een aansprekend imago, ruimte voor nieuwe 
initiatieven op het gebied van bijvoorbeeld verblijfsrecreatie. Het sloot naadloos aan bij ons coalitieakkoord 
“Samen werken aan leefbare kernen” maar paste ook voortreffelijk bij de slogan van het CDA 
verkiezingsprogramma: “Met elkaar, voor elkaar”.  Jammer!! 
 
Ondersteuning evenementen 
De VVD vindt het belangrijk dat er een rijk en gevarieerd aanbod van evenementen is voor alle inwoners 
van Olst-Wijhe. Inwoners ontmoeten elkaar tijdens deze activiteiten en daarnaast worden mensen van 
buiten de dorpen en gemeente aangetrokken. Evenementen dragen bij aan het imago en de bekendheid 
van een dorp en/of kern in Olst-Wijhe. Ook de economische waarde voor de plaatselijke ondernemers, de 
toeleveranciers en de inzet van vrijwilligers zijn voor de VVD belangrijk. Wij constateren verschillen in de 
diverse evenementen binnen onze gemeente qua organisatie en exploitatie van de evenementen. Wij 
ondersteunen dan ook de vraag van het CDA en de PvdA en vragen het college een en ander in beeld te 
brengen en aan te geven op welke wijze wij als gemeente hierin kunnen en willen participeren. Past een 
en ander in het bestaande leefbaarheidsbudget of moeten we het zoeken in een andere vorm van mede 
financiering?  Stimuleren wij bijvoorbeeld op nieuwe activiteiten of sturen we aan op een 
waarderingsbijdrage, zoals de Plaatselijke Belangen uit het leefbaarheidsbudget ontvangen, 
 
Ontwikkeling onderwijshuisvesting 
Krimp is een feit en het is daarmee een enorme uitdaging voor het onderwijs om daar vorm aan te geven, 
de rekening van leegstand prikkelt scholen tot samenwerking. Dat heeft ertoe geleid dat het openbaar 
onderwijs (De Mare) en het bijzonder onderwijs (Het Plein) in Olst-Wijhe het afgelopen voorjaar het rapport  
“Naar een toekomstbestendig en passend onderwijsaanbod voor Salland” heeft gepresenteerd. Dit rapport 
is recentelijk uitgebreid opiniërend besproken door de raad en heeft als resultaat dat de schoolbesturen de 
opdracht hebben meegekregen om meer inzicht te verschaffen in de mogelijkheden en onmogelijkheden 
van alternatieve scenario’s en de acceptatie van ouders. Belangrijk hierbij zijn aspecten van identiteit maar 
vooral ook de onderwijsmethode. De VVD hoopt dat het proces het komende najaar kan worden 
afgesloten. Uitgangspunt is vooralsnog ook voor de VVD dat de plannen binnen de huidige financiële 
kaders kunnen worden gerealiseerd. Maar dit is niet zaligmakend, het gaat om onze kinderen en de 
toekomstbestendigheid van kwalitatief basisonderwijs in de hele gemeente en niet van een enkele school. 
 
Informatieveiligheid 



 

Algemene Beschouwingen 
Kadernota 2018-2021 
VVD Olst-Wijhe 

 6 van 7 

 

Tijdens het VNG Jaarcongres heeft de digicommissaris Bas Eenhoorn gemeenten opgeroepen de 
digitalisering hoog op de agenda te zetten. Digitalisering hoort op de college tafel. De mens moet centraal 
staan en niet in de steek worden gelaten, zodat dat mensen bijvoorbeeld niet voor alles apart hoeven in te 
loggen. Maar als gemeente moet je ook zorgen dat alles veilig gebeurt. In de Kadernota geeft het college 
de eerste aanzet. De VVD kan akkoord gaan met de voorgestelde budgetten.  
 
Leefomgeving 
Zeker nu het sociaal domein op orde is, is er meer aandacht nodig voor zaken die voor alle inwoners 
bijdragen aan een nóg mooiere leefomgeving, die uitnodigt om te bewegen, te spelen en te genieten. Want 
een welvarend dorp is gebaat bij een mooie en uitnodigende buitenruimte waar mensen elkaar kunnen 
ontmoeten: 

 met hun kinderen bij de speelplaatsen, 

 op sportclubs, 

 in de winkels in de buurt, 

 wandelend langs de IJssel, op een terras of in een kerk, kroeg of dorpshuis voor een 
klaverjasavond. 

 
Dus roept de VVD op om oog te houden voor goed onderhouden wegen en openbaar groen, 
speelplaatsen en sportvoorzieningen. Want de gemeente is er voor het welzijn van álle inwoners. Ook voor 
de jeugd waar het goed meegaat, voor de werkenden en de gepensioneerden. Om alle voorzieningen in 
stand te houden is het goed om vanuit onze strategische visie meer aandacht te hebben voor de 
middengroepen die steeds moeilijker aan een betaalbare woning kunnen komen. Zij zijn de ruggengraat 
van het sociale leven: ze vormen een onmisbare bron voor de vrijwilligers en de mantelzorgers. Ook 
moeten we aandacht houden voor de ondernemers en andere mensen die ook financieel kunnen bijdragen 
aan een mooi Olst - Wijhe. Zij zijn onmisbaar voor onze gemeente waar het voor iedereen goed wonen is 
en waar sport, winkels en andere voorzieningen bijdragen aan een prettig vestigingsklimaat.  
We roepen het college op om de ingezette weg - zoals vastgesteld of binnenkort wordt vastgesteld in 
structuurvisie, Ibor, verkeersvisie, woonvisie, detailhandelsvisie, - plannen met een grote impact voor vele 
jaren -  voortvarend voort te zetten in het belang van ons dorp en onze inwoners. Nu en in de toekomst. 
 
Onroerendezaakbelasting 
Met een positief saldo over 2016 van ruim 900.000 euro en een gezonde algemene reserve van 10 miljoen 
en - zoals het nu lijkt - een sluitend meerjarenperspectief tot en met 2021 staat de gemeente er weer 
sterker voor. Dat biedt volgens de VVD fractie ruimte om inhoud te geven aan de coalitie afspraak: “in 
beginsel wordt de OZB niet verhoogd”, voor verlaging van lasten maar ook kansen voor noodzakelijke 
investeringen in economie, welzijn en duurzaamheid. De gemeente moet, nu de economie weer aantrekt, 
zorgen voor een goed vestigingsklimaat voor burgers en bedrijven en voor een aantrekkelijk OZB-tarief.  
 
In de Kadernota stelt het college voor om vooralsnog uit te gaan van een trendmatige verhoging van 1% 
(structureel 41.000 euro). Wanneer in de meerjarenbegroting blijkt dat er sprake is van budgettaire ruimte , 
zal deze verhoging achterwege worden gelaten.  
De VVD is van mening dat nu al zicht is op die budgettaire ruimte, mede gelet op het overschot in 2016 en 
het niet doorgaan van Cittaslow. De VVD stelt voor om nu te besluiten tot de nullijn voor de OZB in het 
komende begrotingsjaar 2018 en niet te wachten tot het najaar. Dat schept duidelijkheid.  
 
Ter afsluiting 
De VVD blijft zich de komende jaren sterk maken voor: veiligheid en leefbaarheid van onze gemeente, een 
sterke economie, meer werkgelegenheid, goede bereikbaarheid en gezonde financiën. Kortom: een 
aantrekkelijke gemeente waarin het fijn wonen, werken en recreëren is voor op de eerste plaats onze 
burgers, maar ook voor mensen van buiten onze gemeente die hier graag willen komen wonen. 
 
De VVD heeft de kadernota vorig jaar afgesloten met een uitspraak uit de zeilsport: ”Als je de juiste hoek 
weet te vinden je met tegenwind sneller kunt varen dan met de wind méé”.  
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Wij constateren aan de hand van deze Kadernota 2018 – 2021 dat het college de juiste hoek heeft 
gevonden en in volle vaart afstevent op de verkiezingen van 2018. De VVD wenst het college en de 
ambtelijke organisatie goede vaart.  
 
Olst, 23 juni 2017 
Jaap Gerkes, namens de VVD fractie 
 
 
 


